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Stručný záznam z výroční členské schůze Českého svazu včelařů, 
základní organizace Strunkovice nad Blanicí, 

konané 17.ledna 2010 v Protivci 
 

Program  
1. Volba zapisovatele 
2. Volba volební komise 
3. Volba mandátové a návrhové komise  
4. Zpráva o činnosti základní organizace ČSV za uplynulé pětileté volební období výboru  a revizní 

komise základní organizace 
5. Zpráva o hospodaření základní organizace 
6. Zpráva a revizní komise 
7. Vystoupení zástupce OV ČSV Prachatice  
8. Diskuse 
9. Návrh rozpočtu 
10. Volba výboru a kontrolní a revizní komise  
11. Volba delegátů na okresní včelařskou konferenci 
 
 
 
Z PRŮBĚHU SCHŮZE 
 
1,2,3. Výroční členská schůze byla volební. Končilo pětileté volební období výboru a kontrolní revizní 

komise. Schůzi řídil člen výboru Zdeněk Žemlička. 
V úvodu nechal zvolit zapisovatele, volební komisi a mandátovou a návrhovou komisi.  
 
 
 
4. Zpráva o činnosti Českého svazu včelařů, základní organizace Strunkovice nad Blanicí,   

za uplynulé volební období výboru a revizní komise základní organizace,   
přednesená předsedou základní organizace Ing. Jiřím   D o u b k e m 

na výroční členské schůze dne v Protivci dne 17.1.2010 
 
Vážení přátelé, 

 
chtěl bych Vás seznámit s činností ZO Strunkovice nad Blanicí za uplynulé volební období. Uplynulé 
včelařské období nebylo příznivé a celkově se projevilo negativně v celkovém poklesu jak včelařů tak i 
včelstev. Tento trend se projevil i v naší ZO, což budu dokumentovat dále v přehledu. Ke klesajícímu 
trendu přispívalo nepříznivé počasí v jarních měsících, kdy se projevil nedostatek zásob. Za celé období 
toto nebylo vždy, kdy byl rok příznivý. K úhynu včelstev lze připsat i zazimovaná včelstva se starými 
matkami,k které v průběhu zimy uhynuly a konečně sem patří včelstva nedostatečně léčená na varoázu.  

V jarních měsících se rozvoj včelstev spíše zpožďoval než rozvíjel, neboť počasí bylo vesměs 
chladné a deštivé. Tady především rozhodoval včasný a odborný zásah do včelstev, aby výnos byl 
maximální. Takže můžeme všeobecně říci, že dramaticky ubývají včelstva, ale i včelaři. Pokud by úbytek 
pokračoval i nadále, mohl by mít tento vývoj fatální důsledky pro úrodu.  

Počty včelstev klesají dlouhodobě z několika příčin. Za prvé se zvyšuje průměrný věk včelařů. Za 
druhé mnoho včelařů ruší chovy z ekonomického hlediska a to kvůli dovozům méně kvalitního, ale 
levnějšího medu z Asie a Jižní Ameriky a tím zavlékání dalších chorob včelstev. Za třetí počet včelstev 
decimuje mor včelího plodu a varoáza.  

V roce 2009 zazimovali členové základní organizace 446 včelstev. 
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Významný zlom při tlumení varoázy 
Dále bych chtěl zdůraznit, že podzim roku 2007 se stal nechtěným mezníkem v českém včelařství. 

Poprvé za celé období tlumení varoázy se vyskytly významnější ztráty včelstev, které je na řadě míst 
možné označit dokonce za hromadné. Do té doby mohla být nákazová situace ve varoáze v ČR 
označována za stabilizovanou. Zimní ztráty byly normální, biologicky zdůvodnitelné a hromadné úhyny 
včelstev jsme znali jen ze zahraničí. Zamysleme se nad příčinami úhynů tak velkého počtu včelstev.  
    Na základě současných znalostí můžeme označit následující jevy za příčiny současné nákazové 
situace a ztrát včelstev. Jedná se o postupné zhoršování výsledků podzimního a zimního léčení 
zjišťovaného z vyšetření zimní měli a to od r.2005. I když zvýšení intenzity bylo jen velmi mírné, mohlo 
mít vliv na populační dynamiku roztočů, nárůst počtu rezistencích roztočů i množení virů. Další ovlivnění 
se projevilo teplou zimou na přechodu 2006 - 2007. Rozsáhlé podzimní a zimní plodování zvýšilo 
intenzitu varoázy a snížilo účinnost léčení. Výsledky vyšetření zimní měli byly varující. Předjarní ošetření 
včelstev však nebylo na mnoha místech v plném rozsahu provedeno a rovněž zvýšená bdělost v letní 
diagnostice nebyla na dobré úrovni.  
    Další rozvoj nastal právě v průběhu sezóny 2007 s vydatným plodováním a tím vytvořil optimální 
podmínky pro reprodukci roztočů. Početnost populací roztoče dosahovala nezvyklých rozměrů. 
Početnost populace roztočů, kterou je schopno včelstvo přežít, se snižuje. Z tohoto důvodu se 
kulminace populační křivky roztočů dostavila zhruba o měsíc dříve, než v jiných létech, čímž zvýšená 
paratizace plodu postihla ty nejcennější generace zimních včel. Tato skutečnost má nejužší vztah ke 
ztrátám včelstev. Další příčinou jsou vysoké zbytkové počty roztočů po léčení. Při vysokém početním 
stavu roztočů dochází k rychlému obnovení početnosti populace. Další příčinou je reinvaze z divoce 
žijících a neléčených včelstev. Mírná zima 2006 - 2007 ještě přispěla k navýšení počtu přežívajících rojů 
dá se říci zdivočelých. Tímto byly opět vytvořeny podmínky i pro působení virů. K této části boje proti 
varoáze je třeba bez ohledu na nové výzkumy a i překvapivé výsledky jediným řešením omezení 
populace roztoče varoa, a to léčením a zvyšováním přirozené odolnosti včelstev. To platí i pro naše 
členy. 
  

Důvody úbytku včelstev 
     Z toho vyplývá, že uplynulé roky byly poučné zejména v oblasti přípravy včelstev na zimu a dalšího 
postupu během roku. Tyto stavy přispívají k obavám jaký bude osud dalšího včelařství, protože minulý 
rok přispěl opět ke stagnaci. Je třeba si uvědomit v celém našem společenství, jaký je význam včely 
medonosné, a to nejen pro snůšku medu, ale zejména jako užitného opylovače zemědělských plodin, 
ovocných stromů, zeleniny a ostatních rostlin, což se v žádném případě doletem nebo dovozem ze 
zahraničí řešit nedá.  
      Další vliv na úbytek včelstev má ekonomika včelařské činnosti. Neustálý růst cen vstupů a v 
podstatě velmi nízké ceny medu jsou důvody, které vedou ke snižování stavu včelstev. Tento trend 
samozřejmě podporuje i malý zájem mladé generace o chov včel. Ze všech těchto negativ velký úbytek 
včelstev zapříčinila právě malá výkupní cena medu jako hlavního produktu včel. Celková situace spěje k 
tomu, že brzy nebude od koho med vykupovat. Nezmění-li se situace a ekonomické podmínky pro chov 
včel, ponechá si velká část včelařů několik včelstev pro radost a užitek pro rodinu a příbuzné.  

 
Státní podpora včelaření 
Situaci se snaží stát řešit tím, že byly opětovně uvolněny finanční prostředky na výplatu dotace na 

chov včel, což by mělo příznivě působit na zpomalení poklesu stavu včelstev. Existují různé druhy 
dotací, o některých bych se zmínil. Každý včelař musí dříve nebo později řešit otázku strojového 
vybavení. Buď si pořídí nové výkonné stroje, nebo dá přednost nadměrným ručním postupům, což bývá 
značný problém z hlediska velké časové náročnosti a velké potřeby lidské práce. Rozhodnutí o pořízení 
nové techniky může ovlivnit skutečnost, že na nákup velké části strojového vybavení lze čerpat dotaci 
investičního charakteru tzv. evropskou podle nařízení vlády č. 175/2005 Sb. Dotaci lze použít na nákup 
medometů, míchaček a pastovačů medu, odvíčkovacích strojů, čerpadel na med, tepelných komor, 
plniček sklenic, chlazených skladů pro přechování souší, nádob na med a zařízení na kočování se 
včelstvy.  



 3

Dotace dosahuje až do výše 50% z celkové částky nákladů. Je zapotřebí zvážit možnost využití 
takové dotace. Rozhodování může ovlivnit skutečnost, že její čerpání je časově omezeno rokem 2013. 
Tehdy bude poslední možnost k čerpání. Pokud včelař nebude chtít využít evropské dotace k 
investování do strojového parku, pak musí financovat jeho nákup ze zisku za prodané včelí produkty, 
především za med. Mnohdy tomu tak není a pak nezbývá nic jiného než zaplatit z rodinného rozpočtu. 
Rodině se zpravidla takový postup nelíbí. 

 
Krajské dotace pro včelaře 
Všechna krajská hejtmanství a následně krajské úřady, coby vykonavatelé jejich politické vůle mají 

možnost financovat i obor včelařství na území regionu ze svého rozpočtu. Včelaři v mnoha krajích takové 
dotace úspěšně čerpají již po několik let. Většinou jde o podporu začínajících a stávajících včelařů, kdy 
je možnost pořídit nástavkové úly, nová včelstva - oddělky z uznaných vyšších chovů, drobné včelařské 
nářadí. Některé kraje se také vydávají po nové cestě podpory oboru - po cestě včelaři pozitivně 
vnímanou. Jde o zajištění dobrého zdravotního stavu včelstev, především pak v oblasti vyšetření na mor 
včelího plodu. Do budoucna se budeme muset naučit tyto krajské dotace dobře využívat jestliže tak 
dosud nečiníme.  

 
 Možnosti většího využití květového medu  

Současnému stavu včelařství neprospívá především nízká spotřeba medu v naší republice, v 
ostatních státech je 3x až 5x větší.Tady chybí malá reklama vlastních členů ZO i ostatních včelařů. Tady 
bych chtěl rozebrat loňskou realitu, kdy byl dostatek květového medu, medovicový téměř žádný. Zde se 
měla právě projevit příslušná propaganda. Květový med získáváme od včel každoročně a často i ve 
vysokém výnosu.Tento produkt představuje na rozdíl od medu medovicového lesního jistotu. V době 
jarní snůšky však nastává rojení, vývoj včelstev i medné produkce jsou v červnu často ovlivněny 
nepřízní počasí. „Medardova kápě, čtyřicet dní kape“ a zákazníci se tolik oblíbeného medovicového 
medu nemusejí vůbec dočkat, a nebo se ho dočkají jen v malém množství. Víme, že takový neúrodný 
byl i loňský rok.  

Právě květový med byl jediným, který bylo možno nabídnout. Víme ale také to, že český spotřebitel 
příliš nectí jeho přednosti jako je lehká stravitelnost, zdroj rychle obnovitelné energie, bílkovinné 
obohacení z pylu a tím zvyšování alergie na pyly, dále lahodná chuť a vše pozitivní, co tento med 
poskytuje, bývá zastřeno jedinou spotřebitelovou negací. Tu představuje rychlá krystalizace a následné 
tuhé skupenství medu. Nezřídka si za tento postoj veřejnosti můžeme my, včelaři sami. Mnozí z nás 
nabízejí v touze po rychlém prodeji květový med ve svém bezprostředním okolí, přitom se často 
podbízejí nízkou cenou a o dobrých vlastnostech produktu ani o jeho rychlé krystalizaci toho mnoho 
neřeknou, pokud vůbec něco řeknou. Etiketu,v jejímž textu by mělo být vše potřebné vysvětleno, 
používá jenom nepatrná část prodejců ze dvora. Jsou dobré zkušenosti s mnohými vděčnými zákazníky, 
kteří se i pro tekutý květový med opakovaně vracejí jenom proto, že byli správně informováni, věří 
posilujícímu a ozdravnému vlivu produktu z nektaru květů a s krystalizaci si vědí rady - sklenici dají do 
vodní lázně teplé do 45°C a zakrátko mají zdravou pochoutku opět tekutou.  

 
Potřeba propagace zkrystalizovaného medu, pastování medu 
Ze své praxe znám také včelaře, kteří osvětovým úsilím naučili své zákazníky kupovat i med 

zkrystalizovaný. Přeji si, aby mezi našimi spotřebiteli převládla mentalita mnoha hlavně severských 
národů. Pro ni je charakteristické, že zákazník v obchodě či u včelaře upřednostňuje koupi 
zkrystalizováného medu. Z prodejní praxe je známo, že povědomí zhýčkaného českého spotřebitele je 
většinou postaveno mechanicky na úroveň med tekutý - med správný. Tím si spotřebitel nepřímo říká o 
to, aby vynalézavý včelař či zpracovatel a nebo obchodník použil ke ztekucení medu vyšší teplotu, při 
zpracování potom i náhražku medu nebo med filtroval a dosáhl tak toho, čeho si zákazník žádá - trvalé 
tekutosti medu. 

Proto je potěšitelné, že čím dál více včelařů poznává, že pastování medu je jednoduchou a výhodnou 
metodou k jeho ještě výraznějšímu využití v nabídce prodeje a to hlavně při zachování všech 
kvalitativních ukazatelů. Dalším pozitivem je zjištění, že počet milovníků pastového medu se zvyšuje. 
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Pastový med nemusí vždy vzniknout pouze z různých medů květových, i když tyto jsou k řečené úpravě 
ideální.  

K činnosti základní organizace včelařů 
Naše ZO se soustřeďuje na zejména na boj proti nemocem a to varoázy a moru včelího plodu, dále 

se věnuje organizační činnosti a s ní spojené osvětové činnosti, tj.pořádání přednášek a kurzů a v 
neposlední řadě organizaci plesu, který je charakteristický pro naší ZO. Boj proti nemocem je 
organizován tak, aby byla zaručena ochrana státního území před zavlečením chorob.  

 
Léčení varoázy  
Varoáza je stále rozšířená a má vliv i na ostatní onemocnění. Je smutnou skutečností, že někteří 

včelaři léčení varoázy podceňují, což má za následek hromadné úhyny včelstev. Jeden neukázněný 
chovatel ohrožuje úsilí ostatních. Veterinární správa vydala závazné pokyny, podle kterých je nutno 
postupovat v souladu s veterinárním zákonem. Těmito pokyny se každoročně řídíme a postupujeme 
podle nich.  

V roce 2008 probíhalo podzimní léčení již pomocí aerosolu, neboť naše ZO zakoupila dva vyvíječe a 
kompresory. Toto zařízení bylo svěřeno do péče vždy dvou odpovědných včelařů. Léčení v roce 2009, 
podzimní část proběhla stejným způsobem. Vlastní léčení proběhlo celkem třikrát a to v období 10.říjen 
až 15.prosinec každého roku.  

 
Vyhodnocení léčení 
Po skončeném léčení je nutno po sedmi dnech důkladně očistit podložky a čekat 30 dní na přirozený 

spad – „měl“  a tento spad se potom vyhodnocuje z odebraných vzorků, které je nutno pro letošní rok 
odevzdat důvěrníkům do 7.února, neboť na výborové schůzi se budou vzorky připravovat pro hromadné 
odevzdání na veterinární správě. Pro tuto skutečnost jsou opět vydány pokyny, podle kterých musíme 
postupovat. Vzorky budou řádně ošetřeny každým včelařem podle pokynů uveřejněných v časopise 
Včelařství.  

To znamená, že vzorky budou odevzdány v kelímku od jogurtů apod. max. průměru 10 cm. Tento 
rozměr důrazně opakuji, aby se opětovně neobjevili jedinci, kteří měl odevzdají v krabici od bot. Každý 
vzorek bude řádně označen tj. jméno včelaře, stanoviště a počet včelstev, od kterých byl vzorek odebrán. 
Tady záleží na každém důvěrníkovi, zda vzorek od Vás převezme, neboť důvěrník musí vzorek předat v 
požadované kvalitě. Po odevzdání na sběrném místě budou výsledky známy tak do deseti dnů.  

V průběhu léčení byly seznamy včelařů, kteří léčení absolvovali, průběžně doplňovány a tyto byly 
odevzdány na Veterinární správu 29.prosince 2009.  ZO neprováděla léčení u třech včelařů, kteří si 
léčení prováděli sami, což měli doložit veterinárním potvrzením o provedeném léčení.Toto neučinili, 
takže seznam byl odevzdán s poznámkou, že ZO u nich léčení neprováděla. 

 
Mor včelího plodu 
Ještě bych se chtěl zastavit u moru včelího plodu, který se vyskytuje v nebezpečné vzdálenosti od 

našeho působení. Mor včelího plodu je nejzávažnější onemocnění včelích larev. Jeho největší 
nebezpečí spočívá v tom, že spory původce moru přežívají i po použití běžných desinfekčních 
prostředků a v prostředí s teplotami nad 100°C. V klidovém stadiu dokážou přežívat i několik desítek let. 
Původcem moru včelího ploduje mikrob, což je tyčinkovitá bakterie nepatrných rozměrů, která vytváří po 
určité době sporu, která produkuje velké množství enzymů štěpících bílkoviny, z nichž některé jsou pro 
včelí larvy toxické. Larvy se nakazí sporami po požití potravy. Nejvnímavější jsou larvy ve věku 8 až 24 
hodin. Spory v žaludku larev vyklíčí do 24 hodin a rychle se rozmnožují.Přitom působením enzymů a 
toxinů pronikají do dutiny tělní a  hemolynfy - včelí krve. Po zavíčkování - výjimečně i před zavíčkováním 
- larvy hynou na celkovou sepsi. Zbytky rozložených larev vyschnou v hnědočerný příškvar, který se 
včely snaží z buněk odstranit, ale přitom roznesou infekci po plástech. Spory se zachytí na včelách a 
jsou jimi všude roznášeny. Dospělé včely jsou vůči moru plodu odolné, spory v jejich trávicím ústrojí 
nevyklíčí. 

Klinické příznaky se projevují hlavně u zavíčkovaného plodu. Víčka jsou ztmavlá, propadlá,občas 
proděravělá. Plást bývá nepravidelně zakladen. Nemocné larvy ztrácejí perleťově bílou barvu a 
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článkování. Tělo larvy měkne a postupně se mění na šedobílou, šedožlutou až tmavě hnědou lepkavou 
hmotu. V tomto stadiu je možné z kašovité hmoty pomocí tenkého dřívka vytáhnout vlákno několik 
centimetrů dlouhé. Dnes zjišťujeme původce moru z měli a nebo z pozitivních plástů. Na prokázání 
moru ve včelstvu se odebírají plodové plásty s klinickým příznaky. Podezřelé místo označíme kouskem 
dřívka. Zavoláme pracovníka Státní veterinární správy, jenž označené a pečlivě zabalené vzorky odešle 
do laboratoře.Toto vyšetření hradí stát. 

 
Organizační činnost naší ZO a s ní spojená osvětová činnost  
Práce výboru 
Výbor ZO se scházel několikrát do roka, vždy k projednání závažných problémů, které se vyskytly. 

Účast na těchto schůzích byla vždy velmi dobrá, s aktivní činností jednotlivých členů. Na těchto 
schůzích se projednával zdravotní stav včelstev, otázky spojené se zajišťováním dotací, administrativní 
úkoly spojené s činností ZO vzhledem k nadřízeným orgánům, osvětová činnost a s ní zajištění 
přednáškové činnosti pro členy. Podstatná část schůzí byla věnována přípravě plesu naší ZO, který se 
uskuteční opět i v letošním roce, a to 13.února ve Strunkovicích nad Blanicí. Při této příležitosti bych 
chtěl poděkovat příteli Zdeňkovi Žemličkovi a Františku Jílkovi za jejich velice zodpovědný přístup při 
organizování a zajišťování plesu. Tento dík patří i ostatním členům výboru, kteří se též aktivně podíleli. 
Na druhé straně jsou jedinci, kteří se nezúčastní přípravy vůbec a naopak ještě členům výboru práci 
ztěžují.  

Během roku 2009 se uskutečnily dvě členské schůze, a to výroční členská schůze a dále členská 
schůze za účelem výplaty dotace. Účast na těchto schůzích byla podprůměrná, což je zarážející, že 
někteří členové nejsou schopni si dojít vyzvednout dotaci a tím opět komplikují práci výboru. Činnost 
těchto členů spočívá v tom, tady mě máte a starejte se o mne. O výši dotace potom kriticky hovoří. 

Během roku 2009 proběhly dvě přednášky a kurzy, a to v Protivci s velmi dobrou obsahovou 
náplní. Účast na těchto přednáškách byla opět podprůměrná. U některých členů je absence omluvitelná, 
bohužel u mnoha je absence způsobena vlastní pohodlností a neochotou pro ZO něco udělat a také 
něco pro sebe, pro své sebevzdělávání. Zúčastnění členové se při přednáškách aktivně zapojili do 
diskuse a sice velice odbornými dotazy. Hodnocení na výborové schůzi po těchto akcích bylo kladné. I 
pro letošní rok plánujeme uskutečnit některé akce včetně přednáškové činnosti 

 
XXXI. včelařský ples  
Bude 13. února ve Strunkovicích nad Blanicí, hraje skupina Pulze. Bude bohatá tombola, vyhrává  

každý zakoupený lístek. Morální povinností každého včelaře je přispět cenou do tomboly. Vhodnou 
cenou v tombole včelařského plesu je med.  

  
Počet včelstev 
Počet včelstev v naší ZO je přibližně na stejné úrovni. Některý rok je stav menší, další rok je mírný 

nárůst, tady záleží na momentální situaci a hlavně na průběhu celého roku a to především klimatické 
podmínky a tím dané snůškové podmínky. Také velkou roli hraje činnost samostatného včelaře a jeho 
přístupu ke včelstvům svou důsledností a pečlivostí. Do budoucna je třeba činnost ZO zaměřit na 
celkové zvyšování počtu včelstev s ním spojený nárůst členské základny. Tady je zapotřebí celková 
aktivita všech členů vhodnou propagací jak včelích produktů tak i ostatních činností včelstev - opylování 
apod. Je zapotřebí především agitovat mezi mladou generací. 

 
Dotace na zazimování včelstev 
Dále bych chtěl upozornit, že i pro letošní rok je předpoklad dotace na zazimovaná včelstva a to po 

splnění určitých podmínek. S podmínkami byli všichni členové seznámeni a dále každoročně jsou 
upřesňovány v časopise Včelařství. Je tedy na každém jedinci, včelaři, aby tyto věci sledoval a 
zabezpečil sám sebe prostřednictvím ZO. V časopise Včelařství jsou uvedeny potřebné tiskopisy,které 
se používají k vyplnění žádosti o dotaci, plná moc k převzetí dotace apod. Tady chci zdůraznit, že je 
třeba dodržovat předepsané termíny k podání žádostí o dotace, neboť jejich nedodržením dotace 
propadá. 
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Situace s prodejem medu a jeho zpeněžováním zůstává stejná, neboť žijeme v tržním hospodářství 
a záleží tedy na každém členovi jak danou situaci zvládne a vyřeší. Snahou státu je, aby počty včelstev 
byly co největší, neboť včelí produkty se dají dovézt, ale opylovací činnost nikoliv. 

Závěrem bych chtěl poděkovat členům výboru,důvěrníkům za jejich náročnou práci a popřát 
všem členům mnoho úspěchů v letošním včelařském roce a já sám doufám, že bude lepší než ten 
předchozí. 

 
 

 5. Zprávu o hospodaření za uplynulý rok přednesl člen výboru, který vykonává funkce 
hospodáře, Mgr. Theodor Pártl.  
 Celkové výdaje roce 2009 byly 46.000,- Kč, finanční majetek základní organizace se v tomto 
roce snížil o 3.000,- Kč.  

Příjmy základní organizace tvoří členské příspěvky, finanční výnos z plesu a příspěvky městyse 
Strunkovice nad Blanicí a obce Hracholusky. Tyto příspěvky mají pro hospodaření organizace  
zásadní význam. Bez nich by byl výsledek hospodaření organizace výrazně ztrátový.  

Základní organizace si proto velmi váží pochopení obou obcí pro potřeby základní organizace.   
 V roce 2009 zazimovali členové organizace 446 včelstev.  
 

6. Se zprávou kontrolní a revizní komise seznámil její předseda Jaroslav Šrámek. Komise 
nenalezla žádné nedostatky v účetnictví. Kladně hodnotila práci celého výboru. 

 
7. Vystoupení zástupce OV ČSV Prachatice  
Zástupkyně okresního výboru Českého svazu včelařů Prachatice JUDr. Miroslava Prokešová vysoce 

hodnotila úroveň zprávy přednesené předsedou Ing. Jiřím Doubkem.  
Chválila schopnost organizace přijmout důležitá rozhodnutí (nákup vyvíječů aerosolu pro léčení 

varoázy), činorodost členů výboru při organizování plesu i dobrou úroveň dokladů předávaných 
organizací okresnímu výboru a dodržování lhůt pro jejich předávání.  

Doporučila získávat pro včelaření mladé lidi. Seznámila s možnostmi získávání krajských dotací. 
 
8. Diskuse 
Léčení moru včelího plodu úplnou likvidací včelstev a veškerého nářadí je zastaralé. Je třeba najít, 

vyzkoušet a schválit nové metody, které nebudou vyžadovat úplnou likvidaci včelstev jako dosud. Toto 
je úkol pro Výzkumný ústav včelařský a Státní veterinární správu. 
 

9. Návrh rozpočtu 
Přednesl Mgr. Theodor Pártl. Návrh byl schválen bez připomínek. 
 
10. Volba výboru a kontrolní a revizní komise  
Podle zprávy mandátové komise  bylo na členské schůzi přítomno 33 členů základní organizace 

z celkem 43 členů, tj. 77 %.  Schůze byla usnášeníschopná. 
Pro nové pětileté funkční období byl veřejnou volbou zvolen výbor základní organizace ve složení : 

Bohumil Bláha starší, Ing. Jiří Doubek, František Jílek, Mgr. Theodor Pártl, Zdeněk Žemlička.  
Všichni členové výboru byli zvoleni jednohlasně.  
Pro nové pětileté funkční období byla veřejnou volbou zvolen kontrolní a revizní komise základní  

organizace ve složení : 
Miroslav Kašpar, Adolf Sebera, Jaroslav Šrámek. 

Všichni členové výboru byli zvoleni jednohlasně.  
 

11. Volba delegátů na okresní včelařskou konferenci 
Delegáty byli zvoleni : Ing. Jiří Doubek, František Jílek, náhradník Mgr. Theodor Pártl.  
 
12. Při první schůzi výboru a kontrolní a revizní komise základní organizace byl zvolen 
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předsedou výboru Ing. Jiří Doubek a předsedou kontrolní a revizní komise Jaroslav Šrámek. 
 

12. Důvěrníci, kteří zajišťují kontakt výboru s jednotlivými členy – zůstávají dále : 
Strunkovice nad Blanicí  - Václav Rokůsek, Miroslav Kašpar,    
Dvorec, Protivec – Zdeněk Žemlička,  
Hracholusky – Ing. Jiří Doubek, 
Vitějovice, Vrbice – Václav Janutka, Jiří Hucek, 
Velký Bor -  František Steinocher, 
Malý Bor – Jaroslav Šrámek 
Svojnice – Václav Čumpel . 
 
 
 
Zapsal : Jan  Beránek 


